
 

Ringkøbing Udviklingsforum 
 
Bestyrelsesmøde onsdag d. 26. april 2023. kl. 15.30 – 18.00 
Sted: Medborgerhuset, Herningvej 7, Ringkøbing  
Deltagere: bestyrelsen. 
Deltagere fra Idéprisen (pkt. 4) og Fjordstiprojektet (pkt. 5) deltager i de respektive 
dagsordenspunkter.    
 

Dagsorden: 
 

1.  Bordet rundt 
- der har været møde med Vestjysk Marketing om design af skiltning m.v. til stierne 
i Ringkøbing. Vestjysk Marketing fremsender oplæg hertil.  
- der er aftalt møde d. 27.4. med Ringkøbing-Skjern Kommune om kommunens 
Udviklingsstrategi herunder udpegning af udviklingsområder i Ringkøbing. Fra RUF 
deltager Hans Christian og Frank. 
- Jeannett har deltaget i Destinationens generalforsamling d. 19.4. 
- Frank og Hans Chr. har drøftet oplæg til Bymidtepuljen og udarbejder ansøgning 
hertil. 
Formanden bød velkommen til Christina (ny købstadschef i Ringkøbing) og Isa, der 
begge deltog for første gang i bestyrelsen. 
Lena informerede om Vægterbrochuren, der nu er delt ud mange steder. Der er 
ligeledes nogle, der ”prøvegået” ruten og bidraget med gode ideer til næste gang, 
den skal genoptrykkes. 
HC undersøger om vi må dele artikler vedr. projekterne bl.a. fjordstiprojektet på 
vores hjemmeside. 

 
2. Foreningens økonomi 

Status ved kassereren  
Vi har pt. 56.015 indestående. Pt. er medlemstallet 120.  
Jeannett laver flere af de små foldere til hvervning af nye medlemmer. Vi får 
besked, når de kan hentes hos Karsten.  

 
3. Borgermøder  

Ranonia spørger til om RUF vil facilitere et møde med byens foreninger. Projektet 
forventes at skulle forelægges byrådet i juni. Dette har RUF sagt ja til at være 
behjælpelig med. Fra RUF deltager HCV, Per og Jeannett.   
 

4. Idéprisen 
Dette dagsordenspunkt er fastsat til kl. 16.15 – 17.00. 
Forslagsstillerne fra tre udvalgte projekter til Idéprisen er inviteret til mødet mhp 
drøftelse af deres forslag herunder drøftelse af mulig støtte fra RUF. 
I mødet deltager: 
- Per Søby Jensen vedr. forslag om nye og bedre lege- og friluftsfaciliteter i Alkjær 
Lukke. 



 

Per pegede på forskellige elementer i projektet: Naturlegeplads, petanque baner, 
discgolf, madpakkehus til offentlig brug, toilet forhold. Per A informerede om 
tankerne omkring legeplads m.v. ved ROFI/Ringkøbing Skole. Herudover er der 
også planer om udbygningen af legepladsen ved Fjordstien/Toften. Det er vigtigt, at 
man er vidende om projekterne, således at de ikke modarbejder hinanden.    
Per ønsker ikke selv at være tovholder på projektet, men vil gerne deltage 
indledende i en arbejdsgruppe.  
 
- Anne Sofie Rovsing Ejersbo vedr. forslag til en kunstnerisk sansesti 
Har meldt afbud og har meddelt at hun på nuværende tidspunkt ikke er indstillet på 
at på at køre videre med projektet.  
 
- Ane Charlotte og Jacob Skou Sølvsten vedr. forslag til ROOFTOP 
Før projektets igangsættelse kræver det en form for partner f.eks. en 
cafe/restaurant til projektet, således ideen om rooftop ikke står alene især i forhold 
til fondssøgninger. Christina vil gerne tage en snak med Jacob med henblik på at 
finde en mulig partner blandt byens butikker/restauranter. 
Den lave del af bygningen (hvor TDC havde butik) er nu til sat til udlejning. Der er 
ikke fundet en ny lejer til bygningen endnu. Et budgetoverslag for projektet er 4 mio. 
Jacob vil selv kunne være drivkraft på projektet i 2024, da han pt er involveret i et 
andet projekt omkring natur hostel. Det aftaltes, at Jacob tager kontakt til RUF, hvis 
han får brug for yderligere hjælp.  

 
5. Fjordstien 

Dette dagsordenspunkt er fastsat til kl. 17.00 – 18.00. 
Der er nedsat fire projektgrupper, der hver især arbejder med forslag til indhold og 
aktiviteter i delområdet. 
På mødet giver de repræsentanter fra hver af de fire projektgrupper en orientering 
om arbejdet.  
Formålet med drøftelserne er dels at kordinere arbejdet, således at man fx ikke 
arbejder med de samme ting med mindre det er bevidst og dels at sikre fremdriften 
og helheden i projektarbejdet.  
 
Et spørgsmål kan være hvordan der sikres en sammenhæng i hele projektet. 
En synlig ensartet genkendelig identitet på hele fjordstien blev drøftet (f.eks. 
ligesom æggene i den grønne korridor i Skjern). En ide kunne være af få 
træskulptørerne til at lave nogle brugbare værker som bænke, træningsredskaber i 
forskellige niveauer/aldersgrupper, belysning, skiltning m.v.  
Fælles løsninger for hele Fjordstien kan ud over ovenstående omfatte emner som 
drift af anlæg, kort, parkering og adgang (især for turister). 
 
Fra delområderne deltager: 
 
Delområde 1: Helle Krogh Petersen og Jakob Albæk 
Helle, som er tovholder, har meldt afbud pga. sygdom. 
Der har ikke været mulighed for at afholde et indledende igangsættende møde. 
Helle har meddelt at hun er overbevist om at gruppen nok skal komme i gang i 
samarbejde med Børnenes by. 



 

 
Delområde 2: Per Andersen og Jakob Albæk 
Ideer: Grillområde, ”stille zone”/udsigts zone v. træerne (gl. campingplads område). 
Evt. retænkning af pulsparken. badebroen v. svømmehallen. Der er inviteret til et 
møde med de som gruppen vurderer som interessenter i området f.eks. 
tennisklubben. Gør området mere attraktivt som badestrand.  
 
Delområde 3: Henning Enevoldsen og Poul Gregersen 
Gruppen har mødtes ude i området og talt om de ting som foregår pt. i surfklubben. 
Naturfredningsforeningen har meldt at de vil give indsigelser i mod alt fra skrænt og 
ned mod Fjordstien. De meddeler, at de ikke vil give indsigelser på projekter 
tilbygget den eksisterende surfklub ud mod Vellingvej.  
Gruppen efterspørger flere medlemmer, der kan bidrage med andre vinkler end 
Surfklubbens behov. Lena vil undersøge nærmere om muligheden for det.  
 
Delområde 4: Per Søby Jensen og Poul Gregersen 
Danmarks Naturfredningsforening ville gerne have en gennemgang af området.  
Overordnet er indtrykket, at DN er positive overfor ideen omkring forlængelsen.  
Efter bestyrelsesmøde i DN tilkendegives, at de helst ser, at der ikke bliver anlagt 
en sti. De siger dog, at hvis kommunen og kystdirektoratet er med på ideen, så vil 
de ikke modsætte sig den linjeføring (løsning 1), der ligger tættest på Vellingvej, 
således stien er så minimal indgribende i naturen som muligt. DN udtrykker 
ydermere at de ikke vil have cyklister på stien og gør opmærksom på en henvisning 
til cykelstien oppe ved Vellingvej. DN kan acceptere en nedgang til vandet.  
Næste skridt er at lave en gennemgang af områdets flora/fauna med henblik på at 
få vurderet, hvilke muligheder der er for en forlængelse af stien.  
 
Der er aftalt nyt møde om Fjordstiprojektet d. 28.6., hvor aktiviteter og indhold i de 
enkelte delområder skal være færdige. 

 
6. Mødeplan for 2023  

Der er aftalt følgende møder for 2023 herunder hvorledes suppleanterne inddrages: 
- onsdag d. 14. juni kl. 18.30 – 21.00 – møde med byrådsmedlemmerne fra 
Ringkøbing    
- onsdag d. 28.6. kl. 15.30 – 18.00. Suppleanter inviteres. 
- onsdag d. 20.9. kl. 15.30 – 18.00 
OBS, flyttes fra d. 20.9. til d. 27.9. kl. 15.30 - 18 
- onsdag d. 22.11. kl. 18.00 – 21.30. Suppleanter inviteres 
- onsdag d. 7.2. 2024 kl. 15.30 – 18.00  

   
7. Eventuelt 

Ingen bemærkninger 
 
 
 
Referent: Jeannett V. Larsen 


